

**NERAPKEUN MODEL *PROBLEM BASED LEARNING* KANGGEU  
NINGKATKAN HASIL BELAJAR SISWA DINU SUBTEMA  
KEBERAGAMAN BUDAYA BANGSAKU**

(Panalungtikan Tindakan Kelas dilakukeun di Kelas IV SDN Cibeureum 01  
Kecamatan Kertasari Kabupaten Bandung)

**Pembimbing**

**Dr. H. Dadang Mulyana, M.Si.**

**Dra. Hj. Euis Suherti, M.Pd.**

**RINGKESAN**

**Siti Hafni Mushbihin**

**145060201**

Panalungtikan ieu ngamotivasi ku masalah hasil pembelajaran murid nu goreng dina ulikan tematik terpadu dina Subtema Keberagaman Budaya Bangsa. Tujuan panalungtikan ieu nya pikeun ningkatkeun hasil pembelajaran murid dina pembelajaran tematik terpadu. Ulikan ieu migunakeun Peta metode PTK diwangun ku tilu siklus. Subjek eta di kelas IV SDN Cibeureum 01, saloba 29 jalma, nu diwangun ku 15 pameugeut sarta 14 istri. Hasil ulikan dina siklus kahiji pikeun persentase sikap Peduli 69% anu dikateugorikeun ku nilai Mimitian ngembang, teuras sikap Santun 70% dikateugorikeun Mimitian ngembang, teras di siklus kadua nilai sikap Peduli 74% sarta sikap Santun 73% jeung panungtungan di siklus katilu nilai sikap Peduli 80% nu bisa dikategorikeun kalayan nilai Ngembang sarta nilai na sikap Santun 83% anu oge dikategorikeun Ngembang. Kaahlian, dina panalungtikan kaahlian oge geus ngaronjat, nyaeta keterampilan siklus kahiji siswa narima menang nilai 70% anu dikategorikeun ku nilai Ceukap, dina siklus kadua menang nilai 80%, nu geus dikategorikeun ku nilai alus jeung di siklus katilu menang nilai 90% anu dikategorikeun ku nilai alus. Hasil Belajar murid nu peneliti meunang ngaliwatan pretes jeung postes nyaeta di siklus kahiji diala nilai rata-rata pretes 66,2 jeung postes 82, nu bisa dikategorikeun nilai B atanapi Sae, teras dina siklus kadua ngaronjat pikeun nilai pretés rata nyaéta 73,1 jeung nilai rata-rata postes 84,1 nu bisa dikategorikeun ku nilai B atanapi sae, sarta di siklus katilu diala i nilai rata-rata pretes 80,6 jeung posttest 92,7 sarta bisa dikategorikeun kalawan A atanapi sae pisan.

**Kecap Konci :** Model *Problem Based Learning*, Hasil Belajar, Santun, Peduli.

